
سینمــــــا

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه     1303

دوشنبه 
1401 .03 . 30
20 ذی القعده   20/1443  ژوئن   2022

a r m a n m e l i . i r
روبـــــه رو

مدیر سینما »آزادی« ضمن اعلام خبر پیوستن 
این پردیس سینمایی به طرح آزمایشی فروش 
شناور بلیت سینماها به ارائه توضیحاتی درباره 
این طرح و لزوم اجرای فراگیر آن در سینمای 
ایران پرداخت. سجاد نوروزی توضیح داد: واقعیت 
این است که فعالان صنفی و نهادهای سیاست گذار 
باید بپذیرند که سازوکار اکران در سینماها و 
نحوه اقبال مخاطبان به آثار، دگرگون شده است. 
عاملی مانند کرونا شاید این دگرگونی را تسریع 
کرده باشد، اما به طورکلی در همه جای دنیا هم 
در حوزه تولید، هم در حوزه عرضه و هم در حوزه 
تبلیغات، مانند هر کسب وکار دیگری، سینما 
هم متحول شده است و سازوکارهای جدیدی را 
برای جذب مخاطب ایجاد کرده است. وی افزود: 
در سینمای ما طی ۲۰ سال گذشته هیچ گونه 
خلاقیت و طراحی جدیدی را برای تعامل بهتر با 
مخاطب، ایجاد ظرفیت های جدید و حتی حفظ 
مخاطب شاهد نبوده ایم. تنها تحول بنیادین در 
حوزه تولید و توزیع، تحول از آنالوگ به دیجیتال 
بوده اما سازوکارهای سنتی در حوزه اکران ادامه 
داشته است. گویی ما با یک توده متراکم و قابل 
شکل پذیری مواجه ایم که ما هر کاری انجام دهیم 
آنها به عنوان مخاطب موظف به آمدن به سینما 
هستند! نوروزی تاکید کرد: نحوه مواجهه ما با 
مخاطب لااقل طی ۱۵ سال گذشته همینگونه 

بوده است؛ اینکه گویی به مخاطب می گوییم ما 
دل مان می خواهد اینگونه فیلم بسازیم، اینگونه 
هم اکران کنیم و تو هم باید بیایی و آن را تماشا 
کنی! این رویکرد ارتباطی با نهاد دولت هم ندارد. 
این نگرش سنتی و تاریخ  مصرف گذشته در بخش 
خصوصی سینمای ما هم رسوخ کرده است. مدیر 
سینما »آزادی« افزود: در چنین شرایطی ما 
به دنبال یک کار علمی و جدی در این حوزه بودیم. 
کار دقیقی در حوزه مخاطب شناسی در حوزه 
هنری صورت گرفت و برمبنای آن طرح قیمت 

شناور ارائه شد.
 تعداد مخاطبان کمتر شده

وی افزود: فروش شناور بلیت، تجربه ای است 
که پیش تر در همه جای دنیا اجرایی شده بود و 
همین امروز در سینماهای آمریکا، کانادا، چین 
و حتی اروپا این طرح با سازوکارهای خاصی در 
قالب باشگاه مخاطبان با ارائه سرویس های خاص 
به مخاطبان در حال اجراست. در این طرح قیمت 
بلیت برای فیلمی که یکساعت و ۴۵ دقیقه است، 
با قیمت بلیت یک فیلم ۹۰ دقیقه ای متفاوت است. 
دو هفته اول اکران هر فیلم، قیمت بلیت متفاوت از 
هفته های بعدی آن است. در ساعت های مختلف 
روز قیمت بلیت متغیر می شود. سرویس های 
خاصی برای گروه های خاص مانند بازنشستگان و 
یا دانشجویان ارائه می شود. اینها یک تجربه جهانی 

تثبیت شده است که در شرایطی که حیات و ممات 
مخاطبان سینما دچار بحران شده است، لاجرم 
باید به سمت آن می رفتیم. نوروزی تاکیدکرد: 
سینما »آزادی« با قوت تمام به این طرح پیوسته 
است و این طرح به صورت آزمایشی برای فیلم 
»هناس« اجرایی خواهد شد. این طرح در روزهای 
شنبه، یکشنبه، دوشنبه و چهارشنبه به صورت 
آزمایشی اجرا می شود و بعداز این مرحله آن را 
به همه فیلم ها تعمیم می دهیم. با همه صاحبان 
آثار وارد مذاکره می شویم تا این الگوی خیلی 
درست و جدی، با رویکردی علمی در سینمای 
ایران اجرایی شود و به نتایج خوبی هم برسیم. این 
سینمادار گفت: زمانی که درباره افزایش قیمت 
بلیت سینماها صحبت می کردیم، هنوز وضعیت 
تورم در جامعه مانند امروز نبود. ما سال گذشته با 
رشد سرسام آور قیمت ها مواجه بودیم اما امسال با 
رشد سیلاب گونه مواجهیم! در آن شرایط تحلیل 
منطقی این بود که ما به عنوان سینمادار باید 
بتوانیم جوابگوی هزینه های خود باشیم. علاوه بر 
این حوالی آبان و آذر سال گذشته هم بحران 
مخاطب مشابه آنچه در اکران نوروز شاهد بودیم 
و همچنان شاهدیم نبود. بدبینانه ترین سناریوی 
ما برای استقبال مخاطب در این بازه زمانی محقق 
شد. وی افزود: سناریوی خوش بینانه ما بازگشت 
به قبل از کرونا بود که به طور کامل منتفی شد، 
سناریوی واقع بینانه ما افت اندک مخاطبان 
بود، اما همین سناریو هم محقق نشد و حالا 
باید براساس سناریوی بدبینانه تصمیم گیری 
کنیم. سمفا هم امروز دیتاهای لازم برای مقایسه 
وضعیت مخاطبان با شرایط مشابه سال گذشته 
را در اختیار ما نمی گذارد. واقعیت این است که 
در خرداد ۱۴۰۱ که کرونا نیست، نسبت به آذر 
۱۴۰۰ که کرونا بود، تعداد مخاطبان ما کمتر شده 
است! قطعا برای این شرایط باید فکری کنیم. این 
سینمادار گفت: به نظرم سینماداران هم در ادامه از 
طرح قیمت شناور بلیت سینماها استقبال خواهند 
کرد. این طرح مانند همان ماجرای نیم بها بودن 
بلیت در روز سه شَنبه ها، باید در تمام سینماها جا 
بیفتد و تبدیل به سنت شود. نوروزی گفت: اگر قرار 
باشد یک فیلم همزمان هم در سالن اکران شود و 
هم در اکران آنلاین عرضه شود، لوث کردن هر دو 

جریان اکران است. 

 تغییر تهیه کننده 
 محمدرضا رهگذر: سریال »موسی)ع(«

سینما دیگر اولویت خانواده ها نیست
نویسنده فیلمنامه »بی صداحلزون« گفت: »بی صدا حلزون« 
تنها فیلمی نبود که گرفتار تعطیلی سینما و رکود بعد از آن 
شد، شاید بهترین تصمیم اکران فیلم در همین زمان بود که 
البته با وجود صف طویل فیلم ها در نوبت اکران و جدول شلوغ 
نمایش سالیانه کار ساده ای نبود. حتی فیلم مجبور شد یکبار 
نوبت اکرانش را تغییر بدهد. محمدرضا رهگذر درباره کاهش 
مخاطبان سینما اضافه کرد: شیوع کرونا یک قتل عام جهانی 
بود. خانواده های زیادی اعضای اصلی و مهم خود را از دست 
داده اند و مهم ترین مشغولیت آنها بعداز این فاجعه ترمیم 
شرایط روانی و اقتصادی خودشان بوده، جامعه هنوز قد راست 
نکرده است چطور می توان انتظار یک روال عادی را داشت. 
رهگذر گفت: یشنهاد می کنم افراد تصمیم گیرنده سینمایی و 
فرهنگی کشور تصمیمات، ایده ها و نوآوری هایی برای آشتی 
یک جامعه تماشاگران جدید با سینما داشته باشند. نویسنده 
فیلمنامه »بی صدا حلزون« درباره کم توجهی به سینمای آموزش 
محور همچون این فیلم اذعان کرد: شاید گروه تولید و شخص 
تهیه کننده محترم فیلم بتوانند بهترین جواب را به این سوال 
بدهند اما اگر بنا بر توجهی ویژه بود فیلم باید در جشنواره فجر 
سی وهشت مورد لطف قرار می گرفت و مثلا وارد بخش سودای 
سیمرغ می شد یا نهادی دولتی برای ساخت این فیلم هزینه 
می کرد اما بی صدا حلزون توانست سرمایه خودش را از بخش 
خصوصی تامین کند و تهیه کننده معتبری حاضر به تولید و پخش 
این فیلم شد. وی درباره ساخت آثاری همچون »پرنده کوچک 
خوشبختی« و »بی صداحلزون« با موضوعیت کم شنوایان افزود: 
وقتی یک فیلمنامه داستانی نوشته می شود موضوع فیلمنامه در 
درجه بعدی اهمیت است، مهم یک روایت جذاب است که البته 
محصول نهایی با اضافه شدن گروه تولید و در نهایت در روزهای 
نمایش قابل بررسی است و مثلا کسی فیلمنامه را برای قضاوت 
نمی خواند. رهگذر در همین راستا تاکیدکرد: همان طور که در 
نشست خبری جشنواره فجر گفتم فیلم بی صداحلزون از ابتدا 
در مورد ناشنوایان نبود، در گام اول به سفارش کارگردان قصه ای 
نوشتم که در یک آتلیه می گذشت پس از آن تشخیص دادم که این 
خط قصه هیجان انگیز، اما بسیار کم و کوتاه است و به درد یک فیلم 
سینمایی نمی خورد، تصویری در مورد یک خانواده ناشنوا داشتم 
که آنرا خرج کردم و فیلمنامه کامل شد. رهگذر درباره ریسک 
پرداختن به چنین موضوعی در فیلم »بی صداحلزون« تصریح 
کرد: ریسک اصلی من واردکردن قصه خانواده ناشنوا بود چرا که 
شخصیت اصلی فیلمنامه و حتی نام فیلمنامه را عوض می کرد. 
رهگذر درباره وضعیت اکران سال ۱۴۰۱ افزود: با وجود وضعیت 
اقتصادی موجود تهیه بلیت سینما و یا تئاتر قطعا جزو اولویت های 
یک سرپرست خانواده نیست، اما معادله سینما بسیار ساده است، 
اگر تماشاگران ترجیح می دهند در خانه بمانند و سریال ها و حتی 
فیلم های سینمایی را در منزل تماشا کنند ناگزیریم جذابیت های 
تولیدات سینمایی را افزایش بدهیم، باید کاری کرد تماشاگر 

کیفیت را در سالن سینما تجربه کند.

   کامران تفتی
 در »گل به خودی«

بیـــن المـــلل

آمادگی کارکنان راه آهن انگلیس برای اعتصاب در 
اعتراض به کاهش دستمزدها کابوس جدیدی را برای 
ادامه قدرت بوریس جانسون که به تازگی از فشارها برای 
استعفا به خاطر رسوایی پارتی گیت جان سالم به در 
برد، ایجاد کرده است. به گزارش ایرنا، هرچند نخست 
وزیر انگلیس توانست به رغم تخلفات آشکار در آنچه 
که با حضور جانسون درمهمانی ها در ایام کرونا که به 
ماجرای رسوایی پارتی گیت شهرت یافت، از سد رأی 
عدم اعتماد هم حزبی هایش عبور کند، اما سایه ابهام، 
ناامیدی و بی اعتمادی بر فضای سیاسی انگلیس حاکم 
شده و پیش بینی ناظران سیاسی نشان می دهد که دوران 
بوریس جانسون در قدرت چندان دوام نخواهد آورد. 
اکنون بروز اعتراض ها و برنامه برای اعتصاب های سراسری 
چالش جدیدی را برای دولت متزلزل جانسون به بار آورده 
است. خبرگزاری رویترز در این زمینه گزارش داد : بیش 
از ۵ هزار نفر از کارگران راه آهن انگلیس در روزهای 
۲۱، ۲۳ و ۲۵ ژوئن )۳۱ خرداد و ۲ و ۴ تیر( اعتصاب 
خواهندکرد. وزیر حمل و نقل انگلیس اعتصاب کارگران 
را که بزرگ ترین از نوع خود در ۳۰ سال گذشته خواهد 
بود محکوم کرده و گفته این اعتصاب باعث هرج مرج 
برای کارگران و دانشجویان در سراسر کشور خواهد 
شد. گراند شاپس این اعتصاب را »اشتباهی بزرگ« 
توصیف کرده که باعث توقف رسیدن مردم به وقت های 

بیمارستانی، شرکت در امتحانات یاحضور در محیط کار 
خواهد شد. اعتصاب های این هفته درحالی انجام می شود 
که فرودگاه های انگلیس به دلیل تاخیر و یا باطل شدن 
پروازه ها در لحظه آخر دچار هرج ومرج شده اند و بسیاری 
از انگلیسی ها با تاخیرهای بزرگی در دفتر رسیدگی به 
گذرنامه ها مواجه شدند. این تحولات همچنین فشارها 
بر خانوارهای انگلیسی را نشان می دهد که بیش ترین 
کاهش هزینه های زندگی را از دهه ۱۹۵۰ تاکنون تجربه 
می کنند. کارگران راه آهن می گویند در زمانی که تورم 
در حال افزایش است، با کاهش در ارزش دستمزد خود 
مواجه هستند. شاپس در پاسخ به انتقاداتی مبنی بر اینکه 
دولت باید برای تحمیل توافق و جلوگیری از اعتصاب وارد 
عمل شود، روز یکشنبه گفت که این وظیفه کارفرمایان 
است که با کارگران خود مذاکره کنند. وزیر حمل ونقل 
انگلیس اتحادیه های کارگری را در این اعتصاب ها مقصر 
می داند اما مایک لینچ رئیس اتحادیه کارگری حمل ونقل، 
دریانوردی و ریلی گفته است که این اتحادیه فقط 
به دنبال افزایش دستمزدها به گونه ای است که پاسخگوی 
افزایش هزینه های زندگی باشد ولی کارپردازان این بخش 
پیشنهادهایی را داده اند که ممکن است هزاران نفر شغل 
خود را از دست بدهند. حزب اصلی اپوزیسیون کارگر در 
انگلیس گفته که دولت باید برای یافتن راه حلی مناسب در 
مذاکرات شرکت کند. لیزا ناندی، مسئول سیاستگذاری 

حزب کارگر در مقابله با نابرابری های منطقه ای، با اشاره 
به اهداف اعلام شده برای کاهش عدم توازن اقتصادی 
منطقه ای، گفت: این همان دولتی است که در سال 
۲۰۱۹ با وعده ارتقاء به قدرت رسید. وی افزود: در عوض 
چیزی که دولت ریاست آن را برعهده داشت هرج ومرج 
مطلق در بنادر، راه آهن و فرودگاه ها و هر جایی است که 
می روید. دلیل آن این است که این دولت نمی تواند از عهده 
مسئولیت خود برآید. روز شنبه نیز هزاران معترض به 
افزایش افسارگسیخته هزینه های زندگی و تورم بی سابقه 
در انگلیس، در خیابان های لندن دست به تظاهرات زدند. 
معترضان با حمل پلاکاردهایی که روی آن نوشته بود 
جنگ را متوقف کنید و به فقر پایان دهید، به سمت میدان 
مقابل پارلمان راهپیمایی کردند. این حرکت اعتراضی 
از سوی فدراسیون کارگران انگلیس سازمان دهی شده 
بود. دبیر کل فدراسیون کارگران انگلیس حزب بوریس 
جانسون را »حزب کاهش دستمزدها« نامید و گفت 
آنها به کسانی که در ایام همه گیری کرونا »فداکاری های 
خارق العاده ای« انجام داده اند، پشت کرده اند. قیمت 
اجناس و انرژی در انگلیس بر اثر عواملی مانند برگزیت، 
همه گیری کرونا و شرایط ناشی از جنگ در اوکراین طی 
ماه های اخیر تا ۶۰ درصد افزایش یافته است. مطالعات 
صورت گرفته نشان می دهد که در طول یک سال آینده از 
هر ۲۰ شهروند انگلیسی، یک نفر قادر به خرید مواد غذایی 
و پرداخت قبوض انرژی نخواهد بود. جانسون نخست وزیر 
انگلیس می گوید که اقتصاد این کشور در حال گذراندن 
یک »دوران سخت« است، اما نسبت به زمانی که از 

رکودهای قبلی رنج می برُد، انعطاف پذیرتر شده است.

آمادگی کارکنان راه آهن انگلیس برای اعتصاب

 کـــابوس جدیـــد »جـــانسون«

خبـــــــر
 تظاهرات مخالفان

 دولت ارمنستان در ایروان
اعتراضات علیه دولت ارمنستان و درخواست ها برای 
استعفای نخست وزیر این کشور بار دیگر در ایروان برگزار 
شد. به گزارش فارس، معترضان به دولت ارمنستان و 
مخالفان »نیکول پاشینیان« نخست وزیر این کشور،  بار 
دیگر به تظاهرات در ایروان پرداختند. خبرنگار شبکه 
»ریانووستی« از ایروان گزارش داد: راهپیمایی مخالفان، 
با درخواست استعفای پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان 
در مرکز ایروان برگزار شد. قبل از راهپیمایی، تجمعی 
در میدان فرانسه برگزار شد و سپس ستونی از معترضان 
در امتداد خیابان باغرامیان، جایی که ساختمان های 
پارلمان و مقر ریاست جمهوری در آن قرار دارد، حرکت 
کردند. حدود دو ماه است که از آغاز اعتراضات گسترده 
در ارمنستان برای استعفای پاشینیان می گذرد. مخالفان 
وی بر این باورند که وی تلاش می کند در تعیین مرز 
ارمنستان و جمهوری آذربایجان امتیازات جدیدی به باکو 
بدهد و اعلام می کنند که قصد دارند جلوی برنامه های او 
را بگیرند. پیش از این، مخالفان دولت پاشینیان همزمان 
با برگزاری نشست شورای وزیران سازمان پیمان امنیت 
جمعی در مقر ریاست جمهوری ارمنستان، به تظاهرات 
مقابل این ساختمان پرداختند. »ساقاتلیان« معاون 
پارلمان ارمنستان و رهبر اپوزیسیون گفته بود که 
مخالفان قصد دارند هر بار که هیاتی خارجی به ایروان 
سفر می کند، تظاهرات کنند تا خواسته های مخالفان را 

به آنها برسانند.
 

منابع خبری گزارش دادند:
تمدید اعتصاب سراسری قضات تونس 

منابع خبری از تمدید اعتصاب قضات تونس برای سومین 
هفته در اعتراض به تصمیم رئیس جمهوری این کشور مبنی 
بر اخراج ده ها قاضی خبر دادند. به گزارش ایسنا، قضات 
که از دو هفته گذشته در اعتراض به تصمیم قیس سعید، 
رئیس جمهوری این کشور مبنی بر برکناری ۵۷ قاضی، 
دست به اعتصاب گسترده زدنده بودند، برای سومین هفته 
متوالی اعتصاب خود را تمدید کردند. تصمیم برگزاری 
اعتصاب با وجود تصمیم ریاست جمهوری تونس مبنی بر 
ممنوعیت برگزاری اعتصاب توسط قضات گرفته شده است. 
»الحمایدی«، رئیس انجمن قضات تونس در این باره گفت: 
هدف از این اقدام تسلط بر قضات تونس و استفاده از آنها علیه 
مخالفان سعید است. چهارشنبه ۱۱ خرداد قیس سعید، 
رئیس جمهوری تونس طی حکمی ۵۷ قاضی را برکنار کرد. 
برکناری این قضات در پی نسبت دادن اتهاماتی مبنی بر 
تغییر روند پرونده ها و اختلال در تحقیقات در پرونده های 
مربوط به تروریسم و فساد مالی و اخلاقی صورت گرفت. 
اعتصاب قضات تونس یکشنبه ۱۵ خرداد در سراسر دادگاه ها 

و نهادهای قضایی این کشور آغاز شده بود.

تحریم های یک جانبه کنار گذاشته شود

کنفرانس  ویدئو  طریق  از  رئیس جمهوری چین 
اظهاراتی را در مجمع بین المللی اقتصادی سن پترزبورگ 
ایراد کرد و طی آن نسبت به تفکیک بین المللی هشدار 
داد و از اعمال تحریم ها انتقاد کرد. به گزارش ایسنا، 
شی جینپینگ، رئیس جمهوری چین بدون نام  بردن از 
کشوری خاص اظهارکرد: »لازم است پیوند و ارتباط 
سیاست های توسعه، قوانین و استانداردهای بین المللی 
تقویت شود و اقداماتی همچون تفکیک و جداسازی 
بین المللی، تحریم های یک جانبه و فشار حداکثری 
کنار گذاشته شود.« وی خاطرنشان کرد که در بحبوحه 
تنش های فزآینده با غرب و بحران اوکراین، چنین مواردی 
بسیاری ضروری شده است. رئیس جمهوری چین افزود: 
»ما باید موانع تجاری را برطرف کنیم، ثبات زنجیره های 
تامین و عرضه جهانی را حفظ و برای مقابله با بحران های 
فزآینده غذایی و انرژی با یکدیگر همکاری کنیم.« 
در این رویداد چهار روزه که طی آن ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه، غرب را به باد انتقاد گرفت، 
رهبران قزاقستان و مصر نیز به صورت مجازی شرکت 
کردند اما هیچکدام از نماینده های کشورهای غربی 
حضور نداشتند. در این گفت وگو پکن خواستار برگزاری 

مذاکراتی جهت پایان دادن به درگیری اوکراین شد.
 

کاهش موارد ابتلا به کرونا در چین 
مقام های چین اعلام کردند موارد ابتلا به کرونا در 
سراسر این کشور روز گذشته ۱۵۹ نفر گزارش شده که در 
مقایسه با روز قبل از آن، ۴۵ مورد کاهش داشته است. به 
گزارش خبرگزاری »شینهوا« کمیسیون بهداشت چین 
اعلام کرد ۱۵۹ مورد ابتلا به کرونا در کشور ثبت شده که 
در این میان ۱۲۳ مورد بدون علائم بیماری بودند. این 
آمار برای روز قبل تر ۲۰۴ مورد ابتلا ثبت شده که ۱۶۹ 
نفر بدون هیچ علائمی بودند. با توجه به اینکه دولت چین 
با اجرای قرنطینه های سخت وگسترده در برخی شهرها، 
رویکرد کوویدصفر را با هدف رساندن میزان شیوع این 
بیماری به صفر دنبال می کند، آمار و ارقام یاد شده، اما 
اهمیت زیادی در روند کنترل شیوع کرونا در این کشور 
دارد. در این میان هیچگونه گزارش مرگ ومیر نیز ثبت 
نشده است و بدین ترتیب شمار مرگ ناشی از ویروس کرونا 

۵ هزار و ۲۲۶ نفر باقی مانده است. 

دیمیتری مدودوف: 

ممکن است اتحادیه اروپا قبل از پیوستن اوکراین فرو بپاشد
کوتــــاه

یک مقام امنیتی ارشد روس گفت: احتمالا اتحادیه اروپا 
پیش از پیوستن اوکراین به آن دچار فروپاشی شود. به 
گزارش فارس، »دیمیتری مدودوف« معاون رئیس شورای 
امنیت ملی روسیه روز یکشنبه اظهارکرد: ممکن است 
اتحادیه اروپا قبل از پیوستن اوکراین، دچار فروپاشی شود. 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، مدودوف در بیانیه  ای با 
اشاره به فروپاشی جماهیر شوروی نوشت: »اوضاع پیرامون 
شادکامی جهانی موعود در اتحاد جماهیر شوروی مرا به یاد 
تبلیغات کمیسیون اروپا درباره نامزدی عضویت اوکراین در 
اتحادیه اروپا می اندازد.« این مقام روس افزود: این »وعده« 
فقط به اوکراین داده شد و نه گرجستان و حتی به ترکیه 
)که سال ها در انتظار پیوستن به اتحادیه اروپاست( اشاره ای 
هم نشد. مدودوف نوشت: »آنها به اوکراین وعده دادند اما 
مشروط. اوکراین قرار است بهتر، تمیزتر، با فساد کمتر، 
توسعه یافته تر، منور تر و باهوش تر شود. خاله اورسولا، رئیس 
کمیسیون اروپا، حتی گفت اوکراینی ها برای عضویت در 
اتحادیه اروپا جان می دهند.« رئیس جمهور سابق روسیه 

در ادامه این بیانیه نوشت: »از اینجا به بعد مانند ایجاد 
کمونیسم خواهد بود. هیچ تاریخی اعلام نشده است اما 
شروط غیرقابل راستی آزمایی و خلاصه ای وجود دارد.« این 
مقام امنیتی افزود: »راستی آزمایی عینی امکان پذیر نیست 
و باید به مدت چند دهه و توسط نسل های جدید رهبران 

اتحادیه اروپا چک شوند.« مدودوف مدعی شد: »شاید اگر 
کمونیسم امروز وارد عرصه می شد، اتحاد جماهیر شوروی 
پایدار می ماند. اما این اتحادیه متاسفانه از بین رفت.« در 
انتهای این بیانیه آمده است: »به این فکر کنیم که بعداز 
فداکاریی هایی که اوکراینی ها برای عضویت در اتحادیه اروپا 
انجام داده اند، معلوم شود انتظارات این بیچاره ها چه سرابی 
بوده است، چه رسوایی به پا خواهد شد.« کمیسیون اروپا 
موافقت با اعطای وضعیت نامزدی اوکراین برای عضویت 
در اتحادیه اروپا را تایید کرد. دولت اوکراین از چند ماه قبل 
درخواست خود برای دریافت وضعیت نامزدی در اتحادیه 
اروپا را تحویل داده بود. اکنون با وجود تایید این وضعیت 
نامزدی، عضویت کامل این کشور در اتحادیه اروپا، به گفته 
برخی سران اروپایی ممکن است تا چند سال طول بکشد. 
فون در لاین در همین رابطه در پیامی توئیتری اعلام کرد: 
»اوکراینی ها آماده این هستند که برای دورنمای اروپایی 
از جان خود مایه بگذارند. ما خواهان این هستیم که با ما، 

رویای اروپایی را زندگی کنند.« 

سجاد نوروزی تشریح شد:

نجــات گیشــه بـا »بلیت شنــاور«
 مخاطب از دوران کرونا هم کمتر شده است

کامران تفتی با نمایش »گل به خودی« 
به کارگردانی محمد خان حسینی در 
عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه می رود. 
»گل به خودی« به کارگردانی محمد 
خان حسینی قرار است از ۵ تیرماه در 
عمارت نوفل لوشاتو به صحنه برود. کامران 
تفتی، مونا  کرمی، دُنا تارفی و دریا مقبلی 
بازیگران این نمایش هستند. خان حسینی 
درباره نمایش عنوان کرد: این نمایش 
از ۵ تیرماه هر شب ساعت ۲۱و۱۵ به 
صحنه می رود. عوامل نمایش عبارتندژاز: 
کارگردان: محمد خان حسینی، نویسنده: 
احسان یزدان پناه، دستیار کارگردان: نغمه 
 لاجوردی، منشی صحنه: مریم صمدی و..

رضا کیانیان:
بازیگر نباید سواد خود را 

جلوی دوربین ببرد
موزه سینمای ایران در ادامه انتشار سلسله 
برنامه های تاریخ شفاهی خود به مناسبت 
زادروز »رضا کیانیان« بازیگر پیشکسوت 
از  بخش هایی  تلویزیون  و  تئاتر  سینما، 
گفت وگوی این هنرمند را منتشر کرده است 
که در زیر می خوانید. رضا کیانیان گفت: 
یادم می آید در فیلم »آژانس شیشه ای« 
را  گلوله  باید خم می شدم  در سکانسی 
برمی داشتم و نشان می دادم و عزیز ساعتی 
)فیلمبردار( یکدفعه قطع کرد و گفت مشکلی 
برای نور به وجود آمده است و آرام نزدیک 
گوش من گفت به خاطر نور قطع نکردم دلیلش 
این است که بهت بگویم چطور گلوله را بالا 
بیاوری تا پلان بهتر شود و در همانجا متوجه 
شدم که اگر از زاویه دوربین فکر می کردم، 
متوجه می شدم. وی ادامه داد: یکی دیگر از 
نکات مهمی که متوجه شدم این بود که باید 
در زمان بازی متوجه پلان هم باشم یعنی از 
جانب فیلمبردار هم باید فکر کنم و همین امر 
موجب شد تا با پنج فیلمبردار مصاحبه کردم. 
کیانیان خاطرنشان کرد: به دلیل اینکه اولین 
کلید را عزیز ساعتی در ذهن من روشن کرد با 
خود او گفت وگو را شروع کردم و متوجه شدم 
در مورد مونتاژ و تدوین هم به همین شکل 
است و من نمی دانم که با آنها هم صحبت 
کردم. زمانیکه سراغ تدوینگران رفتم از آنها 
می پرسیدم وقتی در پشت میز نشستید در چه 
مواقعی از بازیگر راضی هستید و در چه مواقعی 
خوشتان نمی آید. آنها هم برای من توضیح 
دادند که موجب بازشدن دریچه هایی در من 
شد که در ابتدا همه چیزهایی که آموخته بودم 
در مجله فیلم چاپ شد و بعد به صورت کتابی 
به نام »بازیگری در قاب« منتشر شد. کیانیان 
بیان داشت: خسرو شکیایی در بازی ها خیلی 
دست هایش را تکان می داد و به نوعی هوا را 
می شکافت و برای همه ما جذاب بود و آنرا 
دوست داشتیم. بعد از خسرو شکیبایی همه 
می خواستند آن حرکات دست را تکرار کنند 
درصورتی که آن حرکات دست تنها مختص 
خسرو شکیبایی است. من معتقدم وقتی یک 
بازیگر روی صحنه می رود نباید فکر کند که 
چکاری می خواهد انجام بدهد. وی با بیان 
اینکه بازیگر نباید سواد خود را جلوی دوربین 
ببرد، گفت: دوربین درواقع یک فاصله بین 
بازیگر و تماشاگر است و تماشاگر از چشم 
دوربین بازیگر را می بیند پس باید با دوربین 
رفیق باشیم و نخواهیم به دوربین بگوییم که 

چقدر سواد داریم. 

تهیه کننده  رضوی،  سیدمحمود 
سریال »موسی)ع(« به کارگردانی 
ابراهیم حاتمی کیا شد. مراحل تولید 
سریال »موسی)ع(« به کارگردانی 
حضور  با  حاتمی کیا«  »ابراهیم 
سیدمحمود رضوی به عنوان تهیه کننده 
ادامه می یابد. رضوی از تهیه کنندگان 
مطرح و نام آشنای سینمای ایران است 
که سریال هایی مانند »پرده نشین« و 
فیلم هایی هم چون »ماجرای نیمروز«، 
»ردخون«، »سیانور« و »لاتاری« را 
تهیه کرده است. سریال موسی)ع( در 

مرحله پیش تولید قرار دارد .


